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صفائی|خانمــی جــوان پرونده های 

برادرش را در دســت گرفته و به کمیته 

نظارتی منطقه8 آمده تا بتواند چاره ای 

برای مشــکل برادرش پیدا کند. سال 

1394 یک واحد 42متری بر پشت بام 

خانــه ای را به طور قولنامــه ای خرید 

می کند و پس از گذشت 6سال مالک 

یکی از واحدها قصد فروش خانه اش 

را دارد  اما به دلیل ساخت این 42متری 

بدون مجوز به مشکل خورده  است و باید 

این ملک تخریب شود. برای پیشگیری 

از مشکلات مشــابه با شهردار منطقه 

گفت وگو کردیم.  

شهردار منطقه8 دراین باره می گوید:

خرید ملک به طور قولنامه ای به هیچ 

وجه توصیه نمی شود گاهی شهروندان 

به دلیل قیمت ارزان ملک قولنامه ای،

اقدام به خرید می کنند و از تبعات سوء 

این خریــد آگاه نبوده و ناخواســته به 

دردسر می افتنــد و در نهایت محکوم 

به پرداخت هزینه هــای مالی گزاف و 

قبول وضعیت ملک می شوند.

حسین عبدا...زاده ادامه می دهد: گاهی 

به دلیل داشتن تخلفات ساختمانی،

ملک مشمول رأی کمیسیون ماده100

از جمله قلع بنا یا جریمه می شــود. به 

همیــن دلیل مالک قــادر به دریافت 

پایانکار و در نهایت سند ثبتی نبوده،

پس ترجیــح می دهد ملک را با همان 

وضعیت بفروشــد و به خریدار منتقل 

کند.

وی می افزایــد: از جمله مــواردی که 

هنــگام خرید ملک قولنامــه ای باید 

مورد نظر خریداران باشــد اســتعلام 

وضعیت ساختمان از شهرداری درباره 

تخلفــات ســاختمانی و بدهی ملک 

است البته این استعلام درباره املاک 

سنددار برابر تبصره8ماده100 اتفاق 

افتاده و دفاتر رسمی موظف به گرفتن 

استعلام از شهرداری هستند. از دیگر 

تبعات احتمالــی املاک قولنامه ای،

مالک نبودن فروشنده در قبال ملک 

و کلاهبرداری فروشنده بدین صورت 

که ملک یادشــده در رهن بانک است  

و باوجود داشــتن ســند ثبتی به طور 

قولنامه ای با دریافت کل ثمن معامله 

اقدام به فروش کند.عبدا...زاده تذکر 

می دهد: برابر ماده22قانون ثبت ادارات 

دولتی و شــهرداری شخصی را مالک 

می داند که ســند ثبتی به نام او صادر 

شده اســت و مالک ملک قولنامه ای 

در هیچ مرجع اداری یا قضایی مالک 

شناخته نشده و پس از اثبات وقوع بیع 

در مرجع قضایی فقط بیع انجام شده 

صحیح تشخیص داده شده و کماکان 

مالکیت مشکوک است.  

شهردارQمنطقه8
QازQتبعاتQخریدQاملاكQبدونQسندQمیQگوید

خریدار قولنامه ای  
مالک نیست

شھر خبر
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فرهنگQسازیQگامیQبرایQپیشگیری 
حسن موحدیان، رئیس شورای شهر مشهد، نیز در این نشست بیان 

کرد:  بهرین موضوع در دستگاه های قضایی بحث پیشگیری است.

برای پیشگیری از اختلافات باید مسائل جامعه به طور ساختاری حل 

شود. به سمت فرهنگ سازی برویم نگاه ما به شهر نگاهی ترمیمی 

است و تلاش داریم با این شیوه مشکلات شهر را حل و فصل کنیم.

فرقی نمی کند سد معبر باشــد یا مشکلات خدمات شهری در هر 

صورت با فرهنگ سازی می توانیم مشکلاتمان را برطرف کنیم.

مردمQبرایQمردم 
حجت السلام حسن منصوریان، رئیس کمیسیون فرهنگی ، اجتاعی،

زیارت،  گردشگری و رسانه شورای اسلامی شهر مشهد، نیز با اشاره به این 

موضوع که مردم پای کار بیایند گفت: ما به عنوان مدیریت شهر، تسهیلگر 

و حایتگر هستیم. مشکلات اجتاعی محلات کدخدامنشانه حل 

می شود و برای رفع این مشکلات باید تشکل ها، هیئت های مذهبی و 

کانون ها پای کار بیایند.تاکنون هرچه برای پیشگیری از اعتیاد، طلاق،

کودک کار و... هزینه کرده ایم نتیجه مطلوبی نداشته است. ما می توانیم 

با تکیه بر مسجدمحوری برای رفع معضلات و مشکلات اجتاعی از 

مردم مساجد و معتمدان محله استفاده کنیم.

صفائی| بیت الزهرا واقع در خیابان هفده شـهریور مدتی 

اسـت پایـگاه کمیتـه حـل اختـلاف «هیئت هـای مذهبی 

شهرسـتان مشـهد» اسـت. هفتـه گذشـته اعضـای ایـن 

کمیتـه میزبـان شـورای شـهر بودنـد تـا بتوانند بـا کمک 

یکدیگـر در مسـیر فرهنگـی گام بردارند.

محمـد اسـاعیل عندلیب، معاون دادسـتان و ریاسـت 

دادسرای عمومـی و انقـلاب ناحیه۴مشـهد، از مدیـران 

ایـن کمیتـه، در  نشسـت حـاضر گفـت: کمیتـه حـل 

اختـلاف هیئت هـای مذهبـی آزمـون و خطایـش را انجام 

داده و امـروز می توانیـم از آن بـه عنـوان یـک فرصـت در 

دیگـر مـوارد مدیریتـی اسـتفاده کنیـم. در حـال حـاضر 

شـعب همیـاران در 80مسـجد شـهر مشـهد تشـکیل 

شـده و شـوراهای حل اختـلاف در ایـن مسـاجد فعالیت 

می کننـد و تاکنـون توانسـته اند 50درصـد مشـکلات 

مردمـی را کـه غیرمالـی اسـت به طـور کدخدامنشـانه 

برطـرف کننـد. شـورای شـهر و شـهرداری مشـهد بـا 

وجود داشـتن کمیسـیون فرهنگی و سـازمان فرهنگی و 

اجتاعـی می تواننـد به کمـک کمیته های حـل اختلاف 

بیاینـد و بـا همراهـی یکدیگـر مشـکلات مـردم را برطرف

 کنند.

رفع مشکلات با  مسجدمحوری

QحلQکمیتهQوQمشهدQشهرQشورایQاعضایQمشتركQنشستQدر
اختلافQهیئتQهایQمذهبیQشهرستانQمشهدQمطرحQشد
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طعمه گذاری برای موش ها
مرتضی طهماسبی، رئیس اداره خدمات شهری 

منطقه7، با بیان اینکه هفته ای دو نوبت در خیابان 

شهید خاکستری طعمه گذاری برای اتلاف موش ها 

انجام می شــود، توضیــح داد: در 50نقطه از این 

خیابان طعمه گذاری شده است اما صرف اقدامات 

شهرداری باعث اتلاف این حیوان موذی نمی شود 

و نیاز است تا مغازه داران از ریختن زباله های خود 

در کانال و جوی خیابان  و رها کردن فاضلاب خانگی 

به داخل کال ها بپرهیزند.

غربالگری تنبلی چشم
طرح غربالگری تنبلی چشم کودکان 3تا6 سال در 

محدوده شهرداری منطقه8 مانند دیگر مناطق 

شهری در حال اجراست. نرگس عظیمی، کارشناس 

مسئول واحد پیشگیری اداره بهزیستی مشهد، در 

این زمینه گفت: این طرح در 75مرکز مثبت زندگی 

در مشهد اجرا می شود که چهار مرکز در منطقه8

قرار دارد. این مراکز در خیابان های چمران، امام 

رضــا)ع(، امیر کبیر و میدان امــام خمینی)ره( واقع 

شده اند.

تعویض وسایل ورزشی قدیمی
رئیس اداره فضای سبز شهرداری منطقه7 از تعویض 

ست وسایل ورزشی قدیمی و مستعمل خبر داد.

احمد حســنی گفت: وسایل ورزشی پارک اقاقیا 

با اعتباری بالغ بر420میلیون ریال، در راســتای 

حفظ سلامتی شهروندان نوسازی و مورد استفاده 

شهروندان قرار گرفته است.

وی افزود: در این پارک، تعویض یک ســت کامل 

لوازم بدن سازی شامل گام زن، مسگری، اسکی 

دونفره و دیگر وسایل ورزشی اجرا شده است.

سم پاشی درختان توت
هزار و 400اصله درخت توت توسط اداره فضای سبز 

منطقه8 سم پاشی شد. مهدی ضیغمی، رئیس اداره 

فضای سبز، در این زمینه گفت: طی ماه گذشته هزار 

و 400اصله درخت در آیلند و ضلع جنوبی حاشیه 

بزرگراه شهید ســلیمانی سم پاشی شد. این کار 

بــرای مبارزه با بیماری های قارچی انجام شــده 

است. همچنین در این راستا هزار و 360متر طول 

پرچین ترون خشک شده و خسارت دیده در بولوار 

نامجو، ارشادالرضا، لشکر و... جمع آوری شد.

نصب راهبند ترافیکی
مسئول امور ترافیک  شهرداری منطقه7 از نصب 

تعــداد 105راهبنــد ترافیکی یا بــولارد بتنی در 

اطراف میدان هفده شهریور خبر داد.عباس دلیر 

با اشاره به درخواست های مکرر شهروندان مبنی 

بر جلوگیری از پارک خودروهای غیرمجاز در اطراف 

میدان هفده شهریور، گفت: با هدف بازدارندگی و 

جلوگیری از پارک خودروهای غیرمجاز، بولارد های 

بتنی با اعتبــاری بالغ بر 450میلیارد ریال مقابل 

سرای یک و 2 میدان هفده شهریور نصب شد.

قدردانی از توان یابان
به مناســب فرارســیدن هفته معلولان حســین 

عبدا... زاده شهردار منطقه از کارمندان توان یاب 

قدردانی و تشکر کرد. این مراسم با حضور جمعی از 

معاونان شهردار در دفترش برگزار شد، عبدا... زاده 

گفت: توان یابان مطالباتی دارند که باید آن ها در 

شهرسازی و مکان های تفریحی شهرمان در نظر 

گرفته شود. باید زمینه حضورشان در جامعه فراهم 

شــود تا از پتانسیل شــان در اداره های مختلف 

استفاده شود.

اجرای طرح انضباط ترافیکی
به منظور جلوگیری از ایجاد مزاحمت برای عابران 

و دوچرخه سواران طرح انضباط ترافیکی در سه 

مرحله در منطقه7 و با هماهنگی رئیس پلیس منطقه 

اجرایی می شود. در مرحله اول با توزیع تراکت و 

نصب بنر  به شهروندان اطلاع رسانی می شود که 

پارک خودرو در پیاده رو، مســیرهای دوچرخه و 

ایستگاه اتوبوس تخلف اســت، در مرحله دوم به 

افراد خاطی تذکر داده می شود و در مرحله سوم 

خودروهای متخلف اعمال قانون می شوند.

لای روبی کانال ها
به منظور زیباسازی منظر شهری عملیات شست وشو 

و لای روبی کانال های منطقه انجام شــد. کاظم 

یزدان مهر، معاون فنــی و اجرایی، گفت: طی ماه 

گذشته 12هزار متر از طول کانال ها لای روبی  شده 

است. او هدف از این کار را روان سازی، پیشگیری 

از بوی نامطبوع و دفع پســاب ها دانست و افزود:

این کار به منظور پیشــگیری از بروز آب گرفتگی 

و هم زمــان بــا شروع فصــل بــارش انجام شــده

 است.

7 8منطقه منطقه


